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Project Profile项目介绍
Scientific and Technological Assistance Project Targeting Developing Countries 
(Ministry of Science and Technology of P. R. China)
中国人民共和国科学技术部“对发展中国家科技援助项目” 

Tanzania-China Joint Research Centre for Agricultural Development
中国-坦桑尼亚农业发展联合研究中心

Tanzania has been implementing an agriculture-led development strategy, and 
has recently initiated Southern Agriculture Growth Corridor Project. Besides 
infrastructure constraints, the main problem is the lack of technology and 
mechanism accessible to farming households. The President of Tanzania 
called for China’ s help at the Africa-China Poverty Reduction and Development 
Conference in 2012. 

To echo the demand from the Tanzania counterpart, in August 2013, China’ s 
Ministry of Science and Technology (MOST) agreed under its Scientific and 
Technological Assistance Project of Targeting Developing Countries, to support 
a project entitled The Tanzania-China Joint Research Centre for Agricultural 
Development. The project will be implemented by China Agricultural University
（CAU） and Tanzania’ s Sokoine University of Agriculture (SUA) in Tanzania. 
Starting from August 2013 to July 2015, the project in Tanzania is supervised 
by the Tanzania President’ s Office Planning Commission（POPC）and has 
garnered supports from its relevant ministries. The Planning Commission 
promised that it would be responsible for the project extension once 
demonstration succeeds. Ministry of Agriculture of Tanzania also agreed to 
make the Center and its demonstration area as part of the agricultural 
development package plan, so to achieve higher sustainability.

The vision of the Center is to become a base of agricultural technology 
development and transfer between higher learning institutions in China and 
Tanzania, which will provide support to the Southern Agriculture Growth 
Corridor in Tanzania and promote Africa-China exchanges and cooperation. 
Thus the Center is tasked with the following missions: 

To establish of a sustainable mechanism for China’ s practical agricultural 
technology to be transferred to Tanzania; 

To develop and transfer the agricultural intensive technical architecture and 
new varieties at the level of farmer households; 

To promote the Joint Center to become a think-tank for Tanzania’ s agricultural 
development.

The project is designed to achieve five outcomes: 

Form the policies and mechanism of technology transfer participated by the 
central government, local government, university research institutes, extension 
officers and model households; 

Improve capability building of the managerial, researchers and extension 
officers related to the development of the Center; 

Model households apply efficient production technology to double its 
agricultural yields; 

The center becomes a think tank for agricultural development in Tanzania.

坦桑尼亚正在实行农业主导的发展战略，近期启动了南部粮食走廊计

划。农业发展除了受制于基础设施的发展，主要的问题是缺乏面向小

农的农业技术和相应的机制。为此，坦桑尼亚总统在2012年中非减贫

与发展会议上向中方表达了相关的需求。

为支持坦方发展需求，2013年8月,中国科技部在其“对发展中国家科

技援助项目”下设立“中国-坦桑尼亚农业发展联合研究中心”（以

下简称“联合研究中心”）项目，资助中国农业大学和坦桑尼亚苏科

因农业大学开展具体的项目活动。该项目在坦桑尼亚由坦桑尼亚总统

府计划委员会归口管理，得到坦桑尼亚有关部委的大力支持。一期项

目为期两年，自2013年8月至2015年7月。

联合研究中心将成为中国与坦桑尼亚高校之间进行农业技术开发与转

移的基地，通过对中国农业技术推广机制的再开发和适应性转移，促

进坦桑尼亚南部粮食走廊计划的实施，推动中非交流合作。

联合研究中心肩负三大使命：

建立中国实用农业技术向坦桑尼亚转移的可持续机制；

在农户水平开发与转移农业集约化技术体系及新品种； 

将联合研究中心打造成为坦桑尼亚农业发展的智库。

该项目预期成果主要有：

形成从中央政府到地方政府、大学研究机构、推广人员、示范户参与

的进行技术转移的政策和机制；

与中心建设相关的人员管理能力、科研、推广能力提高；

示范户应用高效生产技术且农业产量提高一倍；

联合研究中心成为坦桑尼亚农业发展智库。

Background and Objectives of the Project 项目背景和目标

Expected Project Outcomes and Management 项目预期成果及成果管理



President Office Planning Commission (POPC) of the United Republic of Tanzania, 
has been established as an agency for strategic thinking on the national economy, 
providing advice to the Government on medium and long-term strategies for 
socio-economic development focusing on the big picture. The Commission is also 
responsible for monitoring and analyzing development trends and providing advice 
on macro and sectoral policies as well as broad socio-economic development 
issues.

坦桑尼亚总统府计划委员会是国家经济发展的智库机构，旨在为政府中

长期社会经济发展战略提供指导。该委员会还负责监测分析国家发展趋

势并对宏观政策、部门政策及重大的社会经济发展问题提出建议。

Tanzania’ s Sokoine University of Agriculture and China Agricultural University 
co-manage the “Tanzania-China Joint Research Center for Agriculture 
Development” after its official launch. The two parties sign an at least 5-year 
cooperative management agreement and confirm various services provided, 
including promotion of the R&D experience of China's agriculture, 
dissemination of the efficient agricultural production technique application, 
consultation of the development strategies of Tanzania’ s agriculture, and etc. 

Sign agreements with relevant departments of Tanzania and continue to 
promote the R&D experience of Chinese agriculture by using the Center as a 
platform and the policies and mechanism related to technology transfer 
featured by involvement of “the central government, local government, 
university research institutes, promoters and model households” .

Strengthen management of the Center by making use of the personnel whose 
ability has been improved through bilateral cooperation. Based on this, efforts 
are made to expand the scope of the Center’ s demonstration and capacity 
building activities and apply for financial support from Tanzanian government, 
international organizations or enterprises.

Invite model households to offer guidance in rural areas potentially extendable 
or organize farmers to visit the demonstration area.

The Center continues to offer consultation on the agricultural development 
strategies for the Tanzanian government.

项目建成后，坦桑尼亚苏科因农业大学与中国农业大学共同管理“中

国 - 坦桑尼亚农业发展联合研究中心”，双方签订至少五年的合作管

理协议，并确定所提供的各种服务，包括中国农业研发经验推广、高

效农业生产技术应用扩散、坦桑尼亚农业发展战略咨询、坦桑尼亚农

业资源分析及市场前景分析等。具体包括：

利用所形成的“中央政府 - 地方政府 - 大学研究机构 - 推广人员 -

示范户”参与的进行技术转移的政策和机制，联合研究中心作为平台，

与坦相关部门签订协议，继续在坦桑尼亚推进中国农业研发经验。

利用坦、中双方合作能力得以提升的人员，加强联合研究中心的管理，

并以此为基础，扩大联合研究中心示范活动及能力建设活动的范围，

申请坦政府或者国际组织、或者企业的资金支持。

在可能扩展的其他农村地区，邀请示范户去进行指导，或者组织农民

到该示范区参观。

联合研究中心继续为坦政府的农业发展战略提供咨询。

The Ministry of Science and Technology (MOST) of the People’ s Republic of China, 
which was formerly established as the State Science and Technology Commission in 
May 1956, supervises and coordinates science and technology activities in the 
country. It was renamed MOST in 1998.The ministry is responsible for drawing up 
S&T development strategies and policies, drafting relevant regulations and rules, 
monitoring implementation activities and studying major issues concerning how S&T 
could better contribute to socio-economic development.

中华人民共和国科学技术部是国务院主管国家科学技术工作的部门 , 其

前身是国家科学技术委员会。1998 年国家科学技术委员会更名为中华人

民共和国科学技术部。科学技术部的主要职责为研究提出科技发展的宏

观战略和科技促进经济社会发展的方针、政策、法规；研究科技促进经

济社会发展的重大问题等。

The history of Sokoine University of Agriculture (SUA) dates back to 1965 when it 
started as an Agricultural College offering diploma training in the discipline of 
agriculture. It was transformed, through Parliamentary Act No. 6 of 1984, into a 
full-fledged University and became known as Sokoine University of Agriculture. 
Currently SUA has four faculties namely; the Faculty of Agriculture (FoA), Faculty of 
Forestry and Nature Conservation (FoF & NC), Faculty of Veterinary Medicine 
(FVM) and the Faculty of Science (FoS). Other academic units include the 
Directorate of Research and Postgraduate Studies (DRPGS), Institute of Continuing 
Education (ICE), Development Studies Institute (DSI), Computer Centre (CC), Pest 
Management Centre (PMC), SUA Centre for Sustainable Rural Development 
(SCSRD) and the Sokoine National Agriculture Library (SNAL). SUA also hosts the 
African Seed Health Centre and Virtual Centre known as “Southern African Centre 
for Infectious Disease Surveillance” .

坦桑尼亚苏科因农业大学前身为 1965 年成立的农业学院，现有农学、

林业与自然保护科学、兽医学、自然科学四大学科。该大学下设发展研

究所、计算机中心、害虫管理中心、可持续农村发展中心、苏科因国家

农业图书馆，同时也是非洲种子健康中心以及南部非洲传染病监控中心

的所在地。

China Agricultural University（CAU） is one of the top ranked key national universities 
in China whose history could be traced back to 1905 when the College of Agriculture 
was founded in the former Jingshi Da Xuetang. Now CAU has developed itself as a 
comprehensive university with educational programs covering a broad spectrum in 
both natural and social sciences, including agriculture and life science, resources and 
environment, information and computer science, agricultural engineering and 
automation science, economic management and social sciences, etc.

中国农业大学是中国现代农业高等教育的起源地，其历史起自于 1905

年成立的京师大学堂农科大学，现已发展成为一所以农学、生命科学和

农业工程为特色和优势的研究型大学，形成了特色鲜明、优势互补的农

业与生命科学、资源与环境科学、信息与计算机科学、农业工程与自动

化科学、经济管理与社会科学等学科群。

Contact 联系人

Prof. D.F.Rutatora（Sokoine University of Agriculture，坦桑尼亚苏科因大学教授）  Tel:+255-754-276899    Email: d_rutatora@suanet.ac.tz    www.suanet.ac.tz
Prof. Wu Jin （China Agricultural University）武晋（中国农业大学教授）  Tel:+86-10-62737629    Email:wujin@cau.edu.cn     www.cau.edu.cn
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